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První třída
Setkání budoucích prvňáčků s paní učitelkou se bude 
konat v úterý 14. června od 17:00 ve škole.

Poděkování
Veliké díky patří paní Moravcové za zásadní příspě-
vek na terárium a všem, kdo také přispěli, panu Šve-
jdovi za vysavače, panu Kazimourovi a dalším pra-
covníkům z Technických služeb Tehov za čtyři krás-
né dřevěné lavičky a pomoc s údržbou školy.

Mgr. Radana Šimčíková, ředitelka ZŠ a MŠ Tehov

Spolek OS Tehov
Dětský den
Zveme všechny děti na oslavu Dětské-
ho dne první červnové sobotní odpoledne 
(4. 6.). Občerstvení i odměny pro děti jsou 

samozřejmostí. Opět se vydáme po trase s úkoly - po-
mozte slepičce zachránit kohoutka! Vstup na trasu 
bude umožněn na tradičním místě na kraji louky 
u lesa na konci Slunečné ulice od 14 do 15:30h. Va-
šim dětem se budou věnovat dobrovolníci. Těšíme se 
na Vás!

V sobotu 25. června se na Vás těšíme na Tehovské 
pouti, na jejíž přípravě se podílíme. V rámci kultur-
ního programu vystoupí děti z kroužků pořádaných 
OS Tehov. 

Za OS Tehov Katka Ruszová

Tehovský kulturní spolek
Ohlédnutí za Čarodějnickým rejem
Tuto akci jsme již tradičně pořádali ve spo-
lupráci s SDH Tehov. Účast byla veliká, k 
čemuž jistě přispělo i počasí, které se pro 

tento den na nás opravdu smálo. 47 dětí zavítalo k na-
šemu tzv. „tvořivému stolu“ a vyrobilo si svůj čaro-
dějnický „pavoučí“ klobouček, kterým pak ozdobilo 
sebe, někdy své rodiče ☺. Posezení s přáteli nám až 
do pozdních hodin zpříjemnila country kapela a ne-
chyběly grilované klobásky a buřtíky, pivo, švařák, 
ani nealkoholické nápoje a něco sladkého na zub. Bě-
hem stmívání jsme se dočkali i symbolického upále-
ní čarodějnice. Tehovský kulturní spolek děkuje spo-
lečně s místními hasiči všem za účast a též všem, kte-
ří se na přípravách i uskutečnění této akce jakýmko-
liv způsobem podíleli. Fotografie jsou opět na našem 
webu: www.tks-tehov.cz. 

Upozornění

Během Čarodějnického reje byla na louce naleze-
na dětská taštička (peněženka) na pověšení na krk. 
Byla prázdná a pravděpodobně úplně nová. Maji-
tel, či spíše jeho rodič, nechť se přihlásí na e-mail: 
tehovskykulturnispolek@seznam.cz.

Výhled
Před prázdninovou přestávkou se ještě těšíme na shle-
dání na Tehovské pouti, které se náš spolek též zú-
častní.

Za Tehovský kulturní spolek Ivana Šotkovská 

Walking Trial Cup Tehov
Rádi bychom pozvali všechny příznivce 
adrenalinových sportů a cyklistiky 
18.6.2016 od 13:00 do ulice Na Vyhlídce, 

kde se uskuteční WALKING TRIAL CUP TEHOV 
2016 - závod kategorie OPEN a vložený dětský závod. 
Děti startují jako první formou sprintu, ale pokud se 
dohodnou dospělí, bude jim start umožněn také ve 
vlastní kategorii a opět formou krátkého sprintu. Od 
14:00 začne Trialový závod na překážkách v místním 
mikro parku, odkud se jezdci pěšky přesunou formou 
procházky na sekci u panelovky (Hůra směrem ke ko-
stelu), odkud se půjde do lesíka u Hůlů, odkud se přes 
farmu Inplem dostaneme na panelovou sekci u Ko-
nečných, kde závod uzavřeme vyhlášením vítězů (vše 
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vyznačeno v mapce, kterou najdete společně s dalšími 
podrobnostmi na www.tehov.cz v sekci aktuality).

Přímý odkaz: 
http://goo.gl/tWixAJ

Jedná se sice o malý závod, ale 
účast přislíbila větší část Českého 
reprezentačního týmu. Několika-
násobný mistr ČR Roman Chvoj-
ka, aktuální vícemistr ČR Vojtěch 
Křiva a samozřejmě členové míst-
ního Trialového klubu Mraveniš-
tě – vítěz Českého poháru 2015 Marek Tryner, vítěz 
Trial cupu a vícemistr ČR Lukáš Valný, nebo aktu-
ální mistr České republiky, vítěz Evropského poháru 
UCI a mnohonásobný Český rekordman Vlasta Ka-
beláč Čiháček. V jednání je řada dalších jezdců, tak-
že určitě bude na co koukat. Závod se koná za každé-
ho počasí, ale samozřejmě může být zredukován dle 
situace. Pokud byste nestihli začátek, neváhejte volat 
čísla (viz plakát) s dotazem na současné místo výsky-
tu jezdců, nebo nás rychlou chůzí dožeňte.

Vlasta Kabeláč Čiháček, pořadatel akce

Projekt získal dotaci obce Tehov pro-
střednictvím Veřejné finanční podpory.

Minimlékárna Tehov
Díky vysoké návštěvnosti na dni otevře-
ných dveří na farmě v Tehově, který jsme 
pořádali minulý rok na podzim, jsme tuto 

akci opakovali i letos v dubnu. Návštěvníků přišlo 
opět nad očekávání, zejména rodiče s dětmi. Největší 
atrakcí byla mláďata různých hospodářských zvířat, 
která okouzlila jak děti tak i dospělé. Po prohlídce far-
my následovala drobná ochutnávka mléčných výrob-
ků, a možnost nákupu v prodejně. Naší snahou je ne-
ustále používat čerstvé a přírodní suroviny pro výro-
bu jak stávajícího sortimentu, tak i novinek, kterými 
jsou například jogurtové nápoje, ochucené jogurty a 
čerstvé sýry s bylinkami.
Těšíme se na Vaší návštěvu, ať už na dalších plánova-
ných prohlídkách farmy, nebo při nákupu v naší pro-
dejně.

Otevírací doba
po-pá 11:00-13:00 16:00-18:00, so+ne 10:00-12:00

INPLEM s.r.o.

Mikešova školka
Přichází čas účtování, konec 9. školního 
roku Mikešovy školky. A to je čas, kdy se 
Vaše děti pilně připravují na slavnostní 
rozloučení 9. 6. v 16h na Zahradní slav-

nosti. Čeká nás tradiční vystoupení dětí, rozloučení s 
předškoláky, program pro děti i program pro rodiče 
spojený s grilováním a příjemnou náladou tak, jak 
jsme zvyklí z předešlých let. Toto odpoledne se může 
stát příjemnou nápovědou pro případné zájemce od 
nového školního roku, kde si můžete udělat obrázek o 
tom, jak se daří v Mikešově školce i těm nejmenším 
od 2 let. Přijměte srdečné pozvání.
Dále Vám můžeme nabídnout velmi pestrý program 
na letní prázdniny, včetně velmi oblíbeného tábora s 
nocování od pondělí do pátku ve školce. Více najdete 
na webu školky (www.mikesovaskolka.cz). Naše děti 



Tehovský občasník - Informace o dění v obci Tehov číslo 3 / 2016 / strana 7

se již těší a na noc bez maminky se připravovaly na 
tradiční Čarodějnické noci ve školce.

Počasí nám sice tento rok nepřálo, ale na dobré nála-
dě to neubralo a rodiče si v pátek odpoledne vyzvedá-
vali kluky a holčičky se slovy: “Mami ještě nééé..ješ-
tě si chci hrát“.
Čeká nás ještě jedna noc, a to Pohádková. Tentokrát 
musíme některé nocležníky odmítnout z důvodu ome-
zené kapacity postýlek. Určitě můžeme ale dětem slí-
bit letní táborový pobyt, kdy se celá školka promění v 
jedno veliké království plné princezen a rytířů...„Krá-
lovství kocoura Mikeše“. Mezi vším hraním, učením 
a dováděním doprovodíme Vaše děti na velký dobro-
družný výlet do Země her, kde se budeme těšit z dět-
ské radosti, spokojenosti a poznání.
Naše motto: “spokojené děti = spokojení rodiče“.
Přeji všem krásné a pohodové léto.

Miluše Ketzlová, ředitelka Mikešovy školky

Příspěvky k tématu přeložky silnice 
II/107 - tehovského obchvatu
Spolek klidný Tehov a okolí, z. s.
Proč žijeme v Tehově?
Pojďme se všichni společně zamyslet a odpovědět si 
na tuto otázku. Určitě každý z nás procestoval nejrůz-
nější kouty České republiky a setkal se s mnoha krás-
nými místy, která nás oslovila. Najít něco podobného 
v těsné blízkosti Prahy je však velmi unikátní. Naše 
malebná vesnička Tehov je toho důkazem. Tehov a 
jeho okolní osady a samoty leží v srdci přírody. Tedy 
alespoň zatím. Někteří z nás tady žijí celý život, ně-
kteří celá léta a někteří jen krátce. Proč tady žijeme? 
Proč jsme si vybrali toto místo k životu? A proč jste si 
ho vybrali vy? Ať už jsou naše důvody jakékoli, kaž-
dého z nás určitě okouzlil vesnický ráz a okolní pří-
roda. Všichni sledujeme, jak výstavba v řadě obcí a 

měst sílí, kdežto rozvoj a budování infrastruktury vi-
ditelně zaostává. Každý den vidíme i vnímáme vzrůs-
tající negativní dopady tohoto překotného vývoje na 
naše okolí. Víme proto, že se pokrok nemůže vyhnout 
ani Tehovu. Otázkou však je, jestli to chceme ovliv-
nit a máme-li vůbec takovou možnost? Jedním z dů-
sledků tohoto pokroku má být i plánovaná výstavba 
přeložky silnice II/107 propojující dálnici D1 z obce 
Všechromy na silnici I/2 (Černokosteleckou) u obce 
Vojkov. Tato nová silnice má údajně ulehčit dopravě v 
Tehově, ale přitom podle dat vyplývajících z dopravní 
studie zpracované Středočeským krajem (prezentova-
né na besedě 27. 4. 2016), se naopak díky této pláno-
vané stavbě dopravní zatížení v Tehově několikaná-
sobně zvýší. Je tohle skutečně cesta, kterou se chceme 
vydat? Víme sice, že aktuální doprava vedoucí přes 
Tehov po stávajících komunikacích III. třídy je vel-
kým problémem, ale jsme si opravdu jisti, že výstav-
ba nové silnice tento problém vyřeší? Ačkoli se o tom 
moc nemluví, uvědomme si, že tato silnice by sice 
odlehčila návsi Tehova, ale na druhé straně celkově 
přivede do naší obce několikanásobně vyšší doprav-
ní zatížení (osobní a těžké nákladní dopravy) Vždyť 
zase povede Tehovem! Nezapomeňme, že Lada, Hůra, 
Dražky i Hačalka jsou přece jeho nedílnou součástí. 
Zkusme se nad tím vším ještě jednou zamyslet, pro-
tože vždy existuje více možností. Co si o tom myslí-
te vy?

Jana Švajnerová a Hana Zaalová 
Spolek klidný Tehov a okolí, z.s.

Pár slov z jiného pohledu
Starousedlíci se už mnoho let upínají k vizi obchva-
tu Tehova, kterou prosazoval již pan starosta Antonín 
Bára. Před deseti lety Středočeský kraj transformo-
val obchvat ve spojnici kutnohorské silnice a dálni-
ce D1 (tzv. přeložku silnice II/107, která vede z Vel-
kých Popovic přes Světice až do Říčan), díky čemuž 
se mohla vůbec zhmotnit naděje na realizaci projek-
tu, protože touto změnou přináší stavba užitek nejen 
Tehovu, ale také jeho širšímu okolí. Dopravní situa-
ce v centru obce byla již před deseti lety špatná a stav 
se stále zhoršuje. Podle nejčerstvějších měření proje-
de obcí ve všední dny až šest tisíc aut za den (!) a to 
včetně aut nákladních a těch největších kamionů. Po-
hybují se zde po silnicích, které na to nejsou uzpůso-
bené konstrukčně ani tvarově (zcela nedostatečná šíř-
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ka, poloměry zatáček a křižovatek, atd.), pendlují v 
bezprostřední blízkosti školy, školky, obecního úřa-
du, hospody. V některých místech míjejí automobily 
a nákladní kolosy rodinné domy takřka na dosah ruky. 
Jsou to rodinné domy, v nichž bydlí lidé, přičemž pro 
mnohé z nich nešlo o dobrovolnou či svobodnou vol-
bu, protože se v těchto domech narodili.
Dříve plánovaný obchvat by byl naprosto stejným zá-
sahem do krajiny, jako dnes diskutovaná a plánovaná 
přeložka a naopak výhodou stávající varianty je, že 
přeložka a doprava na ní opustí náš katastr oproti pů-
vodnímu obchvatu v jižním směru efektivnější, krat-
ší trasou. Nenalhávejme si, že by v případě realizace 
původní varianty trasy nevznikly navazující obchvaty 
ostatních obcí směrem k dálnici. Intenzita dopravy by 
pak byla nejspíše srovnatelná.
Žádná nová silnice obvykle není pro krajinu příno-
sem. Přivede auta navíc, ale pravděpobodně zachrá-
ní centrum obce od vylidnění. V opačném případě, 
za deset, dvacet let už totiž možná nebudou na ná-
vsi domy stát,  nebo budou zchátralé, protože v nich 
nebude nikdo bydlet. Výborně tento přerod předzna-
menává už dnešní stav průčelních domů na ulici Pan-
ská a výstavba nových domů daleko v zahradách pů-
vodních usedlostí. Kdo může a nemá dostatek víry v 
realizaci tehovského obchvatu, stěhuje se již dnes co 
možná nejdále od silnice, kterou má přímo před okny. 
Starousedlíci, nebudou-li moci jinak, zde dožijí a je-
jich děti a vnoučata se odstěhují dál od silnice, nebo 
rovnou pryč z Tehova. Naše krásná škola se stoletou 
tradicí bude trpět statickými poruchami a trhlinami, 
stejně jako ostatní domy ve vsi, děti ve škole budou 
vystaveny tak velkému hluku a znečištění ovzduší, že 
je tam rodiče nebudou chtít dávat. Do hospody či na 
její zahrádku na návsi nebude nikdo chodit, proto-
že neuslyší vlastního slova. Kanalizace se pod zátěží 

dále rozruší natolik, že obec bude muset investovat do 
její kompletní rekonstrukce obrovské finanční obnosy 
a nebudou tak peníze na jiné potřebné věci, a dalo by 
se pokračovat. Opravdu to chceme takhle? Je to ade-
kvátní cena za odmítání jednoproudé silnice vedené 
převážně v polích nezastavěným koridorem o šíři cca 
300 metrů v nejužším místě mezi Tehovem a Hačal-
kou? Má zastupitelstvo obce postupovat tak, aby při-
pravilo příštím generacím právě takovou budoucnost? 
Nebo je zodpovědnější přijmout plán předchozích za-
stupitelstev a respektovat nadřazenou územně pláno-
vací dokumentaci s tím, že bude klást důraz na zmír-
nění negativních dopadů nové silnice pomocí dnes již 
standardních a dostupnějších prostředků (zářez silni-
ce do krajiny, protihlukové valy, stěny, zeleň, bezpeč-
nostní prvky, aj.).
Jistě, víra v jiné, lepší řešení je přirozenou reakcí a 
postojem. Jak jsme slíbili, soustavně usilujeme a pra-
cujeme na vyhnání těžké tranzitní dopravy z cent-
ra obce, či krocích kompenzujících dopravní opatře-
ní sousedních měst a obcí a věnujeme tomu značnou 
část energie a času. Avšak i přesto že tohle naše sna-
žení může občas přinést své ovoce, pořád budeme (již 
dnes jsme) na nejkratší spojnici mezi velkým počtem 
vesnic Prahy-východ a dálnicí D1. A protože se obce 
v naší oblasti rozhodně nebudou zmenšovat, naopak, 
budou dále růst v souladu se svými územními plány, 
jen osobních aut bude obcí projíždět již brzy několi-
kanásobně více než nyní. Prosíme tedy, přijďte s rea-
lizovatelným a účinným nápadem na jiné řešení, kon-
krétním a smysluplným návrhem, jak věci řešit jinak, 
lépe. Přestaňme si vzájemně stále dokola opakovat 
jen to, že takhle se nám to nelíbí, že jsme zaspali, a 
podobně. Děkuji Vám.

Za OÚ Tehov, David Hlouch, starosta obce


